2025荷马奖章授奖词

我们非常高兴地宣布，杰出的美国诗人乔瑞·格雷厄姆，经由评委会决定，您被授予欧洲诗歌暨文艺荷马奖章。

“奋斗，探索，寻求，而不屈服。”
——阿尔弗雷德·邓尼生，《尤利西斯》，1942

荷马是欧洲和世界文化之父，其两部伟大史诗——《伊利亚特》和《奥德赛》——是文学之基石、艺术与文化之永恒灵感。伟大的盲歌者赠予我们普遍性之遗产，建起那不为时光摧毁的纪念碑。这位伟大创造者带着熊熊火焰力量的视域点燃从古至今的想象力。因之，在2015年9月的布鲁塞尔，意欲继承这一伟大遗产的世界艺术家们应召创设欧洲诗歌暨文艺荷马奖章。奖章评委会成员们来自美国、比利时、德国、波兰、意大利、法国、保加利亚、巴西、秘鲁和中国等地。
欧洲诗歌暨文艺荷马奖章将授予那些在当今世界之文学和视觉艺术领域中的卓越创造者。评委会将褒奖作品富简洁与美、具普世理念、回应恒久范式的艺术家们，艺术技巧的高度和广泛传递的力量是其最重要的品质，奖章获得者们将因此而丰富他们的精神之父荷马的万神殿。

评委会高度认同您的诗歌在当代美国和世界文化中的重要性，您居于我们这个时代最杰出的诗人行列之中。
乔瑞·格雷厄姆始终是那个手持分光棱镜的诗人——以近五十年的创作，守护人类感知力的不被锈蚀，将当代诗歌锻造成观测存在的精密仪器。从追问植物与亡魂的共生关系，到凝视《致2040》中碳灼伤的未来瞳孔，她证明诗歌仍是人类丈量文明体温的古老绳尺。她重新发明了凝视的拓扑学；她用词语解剖刀剖开现实的横截面，让生态崩溃、记忆褶皱与科技狂飙显影于同一张胶片；她以螺旋形长句攀援意义的悬崖，逼视被数据泡沫遮蔽的生存真相。她的晚近诗作如地质钻头，刺穿生态溃烂的结痂，在气候叛乱与硅基神话的夹缝中，写下易腐肉身最后的尊严——如何用一首诗的毛细血管，抵抗算法的殖民。我们致敬的这位诗歌的考古学家和未来的占卜师，教会我们：纵使这颗星球正滑向熵增的断崖，纵使2040的地平线已布满裂缝，一首诗依然可以成为重建信任的方舟——对真实，对疼痛，对我们亲手毁坏却依然值得哀悼的世界。
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AWARD CEREMONY SPEECH

We are very pleased to announce that the distinguished American poet, Jorie Graham, have been awarded the European Medal of Poetry and Art HOMER by the Chapter decision.

    “To strive, to seek, to find, and not to yield.”
—Alfred Tennyson, Ulysses. 1942

Homer is the father of European and world culture, and his two great epics—the Iliad and the Odyssey— are the foundation of literature, the eternal inspiration for art and culture. The blind singer left a message of universality and built monuments, which are not dashed by centuries. Visions of this great creator had the power of flames and ignited the imagination from antiquity to the present. Thus, a great heritage group of worldwide artists was called into existence, September 2015, in Brussels, to inaugurate the European Medal of Poetry and Art. Medal recipients were artists from USA, Belgium, Germany, Poland, Italy, France, Bulgaria, Brazil, Peru, China, etc..

The European Medal of Poetry and Art, HOMER, will be awarded to outstanding creators in the world of literature and the visual arts. A jury will award the artists, whose works will be, with simplicity and beauty, universal messages to the world, reflecting the ancient patterns. The most important category is the level of artistry and the power of transmission, so that subsequent winners may enrich the pantheon of their spiritual father, Homer.

[bookmark: _GoBack]The members of the Chapter unanimously acknowledge the profound significance of your poetry within contemporary American and global culture, affirming your position among the greatest poets of our era.  

Jorie Graham has always been the poet wielding a spectroscope—through five decades of poems writing, she forges contemporary poetry into a precision instrument for observing existence, safeguarding human perception from corrosion. From detecting the symbiotic relationship between “plants” and “of ghosts”, to gazing into the carbon-scorched pupils of the future in To 2040, she proves poetry remains an ancient yardstick by which humanity measures the temperature of civilization. She reinvents the topology of contemplation; dissects reality’s cross-sections with lexical scalpels, developing onto the same film the images of ecological collapse, folds of memory, and the frenzy of technology. Her serpentine verses scale cliffs of meaning, confronting survival truths obscured by data smog. Her recent works function as geological drills, piercing through scabs of ecological decay, inscribing the final dignity of perishable flesh amidst climate insurrections and silicon myths—demonstrating how a poem’s capillaries might resist algorithmic colonization. We honor this archaeologist of poetry and diviner of futures, who teaches us: even as our planet hurtles toward entropy’s precipice, even as 2040’s horizon cracks with fissures, a poem can still become an ark for reconstructing trust—in truth, in pain, in this wounded world we’ve ravaged yet still deserves our mourning. 
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